
Protokół Nr 4/24 
posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa  

Rady Powiatu Świeckiego 
z dnia 24 października 2024 r. 

 
Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji - według załączonej listy obecności. 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
Część I  
1. Paweł Knapik - Starosta, 
2. Józef Gawrych - Kierownik Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska Starostwa 

Powiatowego w Świeciu, 
3. Adam Meller - Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Świeciu, 
4. Agata Puchowska - Skarbnik Powiatu, 
5. Zbigniew Semrau - Kierownik Wydziału Bezpieczeństwa i Transportu Publicznego 

Starostwa Powiatowego w Świeciu. 
Część II  
1. Michał Choiński (Qair Group Wrocław) - przedstawiciel inwestora, 
2. Józef Gawrych - Kierownik Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska Starostwa 

Powiatowego w Świeciu, 
3. Sebastian Kendra - Kierownik Biura Inwestycji, Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej 

Urzędu Miasta i Gminy w Pruszczu,  
4. Arkadiusz Łyczywek - Przewodniczący Rady Miejskiej Pruszcz,  
5. Marek Topoliński - Wójt Gminy Świekatowo. 
 
Porządek obrad: 
Część I  
1. Analiza materiałów będących przedmiotem obrad Rady Powiatu Świeckiego. 
2. Sprawy bieżące. 
Część II  
3. Odnawialne źródła energii na terenie powiatu (wizyta studyjna na terenie farmy 

wiatraków w gminie Pruszcz). 
 
 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji, Pan Radosław Liczkowski, 
który powitał obecnych, stwierdził quorum pozwalające podejmować uchwały Komisji 
i przedstawił porządek obrad. Do zaproponowanego porządku obrad, przesłanego 
w zawiadomieniu z dnia 04.09.2024 r. nie wniesiono uwag (zawiadomienie w załączeniu).  
 
 
Do pkt. 1  
Projekty uchwał Rady Powiatu Świeckiego w sprawie zmiany budżetu Powiatu Świeckiego 
na 2024 rok i w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Świeckiego na 
lata 2024-2029. 
Projekty uchwał omówiła Skarbnik Powiatu, Pani Agata Puchowska. Na pytanie Pani Ewy 
Otlewskiej odniosła się do przesunięcia środków z promesy na przebudowę drogi Plewno-
Belno. 
 
Pan Adam Meller i Pan Paweł Knapik wyjaśnili, jakiego odcinka drogi i jakiego zakresu prac 
zadanie dotyczy. 
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Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono więcej pytań ani uwag. 
 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Świeckiego w sprawie ustalenia maksymalnych stawek opłat 
na 2025 rok za usuwanie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na parkingach 
strzeżonych oraz kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia a następnie 
odstąpienia od usunięcia pojazdu. 
Projekt uchwały omówił Kierownik Wydziału Bezpieczeństwa i Transportu Publicznego 
Starostwa Powiatowego w Świeciu, Pan Zbigniew Semrau. Na pytanie Przewodniczącego 
Komisji o skalę zjawiska poinformował, że jest to koszt 140 tys. zł rocznie dodając, że część 
z tych środków wraca do budżetu i poinformował, jak wygląda procedura.  
 
Pan Paweł Knapik skomentował, że przepisy w tym względzie są bardzo niekorzystne dla 
powiatów. 
 
Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono więcej pytań ani uwag. 
 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Świeckiego w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
z operatorem na świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego 
o charakterze użyteczności publicznej na 2025 rok. 
Projekt uchwały omówił Kierownik Wydziału Bezpieczeństwa i Transportu Publicznego 
Starostwa Powiatowego w Świeciu, Pan Zbigniew Semrau.  
 
Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag. 
 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Świeckiego w sprawie przekazania zarządzania drogą 
powiatową nr 1005C (Czersk) - gr. woj. - Śliwice - Łążek - Tleń na odcinku od km 25+375 do 
km 25+780. 
Projekt uchwały omówił Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Świeciu, Pan Adam Meller.  
 
Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag. 
 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Świeckiego w sprawie przekazania zarządzania drogą 
powiatową nr 1285C Dworzysko - Topolno na odcinku od km 8+700 do km 10+200. 
Projekt uchwały omówił Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Świeciu, Pan Adam Meller.  
 
Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag. 
 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Świeckiego w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego dróg powiatowych na terenie powiatu świeckiego na cele niezwiązane 
z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu. 
Projekt uchwały omówił Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Świeciu, Pan Adam Meller. 
Na pytanie, jakiego rzędu przychody są osiągane z tego tytułu odpowiedział, że w tym roku 
było to ok. 600 tys. zł.  
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Pan Paweł Knapik zwrócił uwagę, że zwiększenie opłat nie przełoży się automatycznie na 
wzrost dochodów, ponieważ tam, gdzie są zawarte umowy, będą one obowiązywać na 
dotychczasowych zasadach i skomentował, że warto częściej niż do tej pory aktualizować 
stawki.  
 
Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono więcej pytań ani uwag. 
 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Świeckiego w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/139/12 z dnia 
28 listopada 2012 roku w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Świecki oraz warunków i zasad korzystania 
z tych przystanków. 
Projekt uchwały omówił Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Świeciu, Pan Adam Meller.  
 
Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag. 
 
 
Kompleksowa informacja o stanie dróg w powiecie świeckim.  
Informację przedstawił Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Świeciu, Pan Adam Meller. 
 
Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag. 
 
 
Informacja o przebiegu remontów i inwestycji drogowych w 2024 roku.  
Informację przedstawił Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Świeciu, Pan Adam Meller. 
 
W dyskusji poruszono następujące zagadnienia:  

− obserwowany przy realizacji inwestycji drogowych nacisk na elementy mające na celu 
zwiększenie bezpieczeństwa, 

− zły stan drogi Lniano-Wętfie (szczególnie prawe pobocze, jadąc w kierunku miejscowości 
Wętfie), 

− zmiana organizacji ruchu na drodze wojewódzkiej Świecie-Tuchola i planowanie działań, 
aby poprawić bezpieczeństwo na tym skrzyżowaniu, 

− bieżące remonty dróg i planowanie działań w tym zakresie (jako wymagające pilnej 
interwencji wskazano odcinek drogi Radańska-Osie oraz Żur-Krąplewice), 

− podejście do realizacji inwestycji i remontów dróg, biorąc pod uwagę poziom środków, 
jakie można na ten cel przeznaczyć. 

 
Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag. 
 
 
Do pkt. 2  
W sprawach bieżących nikt nie zabrał głosu. 
 
 
Do pkt. 3  
Pan Józef Gawrych tytułem wstępu do II części posiedzenia przedstawił informację 
nt. „Odnawialne źródła energii w powiecie”. Zestawienie zawierające wykaz projektowanych 
elektrowni wiatrowych (do czasu, kiedy Starosta był organem właściwym), farm 
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fotowoltaicznych na terenie powiatu, informację na temat istniejących MEW (małych 
elektrowni wodnych) na terenie powiatu świeckiego oraz wykorzystania energii z biomasy 
i biogazu, które otrzymali wszyscy członkowie Komisji stanowi załącznik do protokołu.  
 
W dyskusji poruszono temat problemów z regulacją napięć i przyjmowaniem wytworzonej 
energii do sieci, magazynów energii, a także uwarunkowań prawnych regulujących możliwość 
budowy tego typu obiektów. 
 
Wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu w tej sprawie zakończono I część posiedzenia 
i członkowie Komisji wraz z Kierownikiem Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska udali 
się do Domu Kultury w Łowinku, gdzie kontynuowano obrady. 
 
Po wznowieniu obrad Przewodniczący Komisji poprosił Pana Michała Choińskiego 
o przedstawienie zagadnienia. 
 
Pan Michał Choiński poinformował, że reprezentuje inwestora, właściciela Farmy Wiatrowej 
Pruszcz; pracuje w firmie Qair, która jest zarządcą tej farmy i odpowiada za szeroko pojęty 
asset management (jest kierownikiem ds. zarządzania majątkiem). Następnie omówił 
funkcjonowanie farmy wiatrowej i odpowiadał na pytania członków Komisji.  
 
W dyskusji poruszono następujące kwestie: 

− czynniki warunkujące produkcję energii, w tym problemy w sieci przesyłowej oraz 
uzależnienie od warunków atmosferycznych, 

− korzyści dla samorządu z lokalizacji farm wiatrowych, na przykładzie Gminy Pruszcz, 
a także przychody osiągane przez właścicieli gruntów, na których ww. obiekty się znajdują,  

− podejście mieszkańców, zasadność zgłaszanych obaw co do negatywnego wpływu 
wiatraków oraz uciążliwości związanych z ich funkcjonowaniem, 

− zasady dot. lokalizacji farm wiatrowych, w tym ograniczenia wynikające z obowiązujących 
przepisów prawnych. 

 
Po zakończeniu dyskusji uczestnicy posiedzenia odwiedzili znajdującą się w tej miejscowości 
farmę wiatraków. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 

Przewodniczący Komisji  
Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa 

 
………………………………... 
(Radosław Liczkowski) 

 
 
Protokołowała 
Halina Matwiej 
Biuro Rady 


